
Motion till riksdagen 

1989/90:T339 
av Carl G Nilsson (m) 
Dubbdäck 

Användningen av dubbelilek är mycket utbredd i Sverige men har under de 
senaste :tren blivit alltmer omdiskuterad. Framför allt i södra och mellerst<� 
Sverige iir effeken ur trafiks�ikt'rhetssynpunkt mycket tveksam. Dubbarna 
sliter mycket hart pa vägbanan. l kombination med �alt ni ng orsakar de en 
enorm nedsmutsning av trafikmiljön. Vid barmarkskörning ger dc dessutom 
sämre väghallning�egenskaper än vid körning utan dubbar. 

Under de sena�te aren har utvecklats diick som ej Hr avsedda för dubbning 
men �om pa grund av sitt mön�ter och �in gummikvalitet ändå har ett mycket 
bra väggrepp även p<t halt underl<tg. Enda�t pa extremt halt väglag kan det 
påvisas att dubbade däck är överlägsna de�sa moderna s. k. friktionsdäck. Dc 
senaste aren� relativt milda vintrar har förstärkt effekten av dubbdäcken� 
nackdelar. 

Slitagct pa asfaltsbeläggningarmt är mycket �tort. Vägverket beräknar 
kostnaderna för reparationer enbart för detta till cirka 400 miljoner kronor 
per ar. Runt om- och i- vara städer där trafiken ii r siirskilt tät. är spårbild
ningen �å djup att denna i sig utgör ett trafik�äkerhetsproblem. 

Dubbarnas paverkan pn trafikmiljön i övrigt är klart negativ. Nedsmut�
ningen genom kombination saltning och användning av dubbar är sa stor att 
ock�å den helt s�ikert innehär en trafiksiikerhetsfara. Trafikskyltar och väg
markeringar syns dåligt. Bilarnas stralkastare och fönsterrutor smutsas ner 
med åtföljande �iktprohlem. Aven bullret fran trafiken ökar vid körning 
med däckdubbar. Enligt gjorda undersökningar ökar bullret med cirka tre 
decibel i jiimförelse med odubbade diick pa asfalt/betongbeläggning vid has
tigheter mellan 50 och 90 km per timme. 

Enligt min mening kan man ocksa säga att manga bilister far en falsk sä
kerhetskiin�la genom att köra pa dubbdäck. Saledc� är det bevisat att vid 
körning pa barmark är brom��träckan liingre med dubbdäck än med odub
hade däck. Detta är en ofta förbisedd faktor i denna debatt. 

Det finn� numera goda alternativ till dubbd�ick även för körning i vinter
väglag. Utvecklingen av dubbfria vinterdäck har varit mycket framgångsrik. 
Dessa däck har bra cgt.:nskaper vid olika slag av vinterkörning och de har 
ocksa lika goda egenskaper vid barmark�körning som konventionella som
mardiick. 

Dcs�a typer av däck innehiir att bilisten inte behöver dubbel uppsättning 
hjul och det förenklar vid resor till de länder i Europa som har dubhförbud. 15 



En övergang till dubbfria dack �kulle inneb�tra �tora ko�tnadsbesparingar för 

hade bili�tcr och viighallarc. Ur trafik�iikerhct��ynpunkt torde de po�itiva 

effekterna överväga de eventuella negativa. 

Sverige bör med redan gjorda erfarenheter överväga begränsningar eller 

förud mot användandet av du bbcläck. 

Vid ett �atlant be�lut iir det rimligt med t.:n lang övergangstid. Det är skä

ligt att hili�tt.:rna far min�t tre ar ra �ig att �lita ut redan befintliga diit:k. Un

der övcrgang�tiden �kall ocba driva� en upply�ning�kampanj angaende 

möjligheten att öv..:rga till dubbfria vinterdiic.:k. 

Hem tilllan 

Med hiinvi�ning till clet anförda hem�tälb 

l. att riksdagen �om �in mening ger regeringen till känna vad i mo

tionen anförts om begran�ning a\ användning av dubbdäck. 

2. att riksdagen �om sin mening ger regeringen till känna vad i mo

tionen anförts om upply�ningskampanj angaende dubbfria vinter

däck. 

Stockholm den 23 januari 1990 

Carl G Nilsson (m) 

got•b 96002. SIOCKholm 1990 
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